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PROTOKÓŁ NR LVIII/23 

LVIII zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2018-2024 

6 listopada 2023 roku, godz. 11°° 

Sala Kolumnowa Sejmiku Województwa Lubuskiego 

Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze 

Punkt 1. 

Otwarcie obrad LVIII zwyczajnej sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, otwieram LVIII sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 

2018-2024. Przepraszam za opóźnienie, ale ważne były sprawy do omówienia. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek wita 

radnych i zaproszonych gości. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, informuję, iż na podstawie art. 21 ust. 1a ustawy o samorządzie 

województwa, obrady Sejmiku Województwa są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad jest udostępniane w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Marszałkowskiego i na stronie internetowej 

samorządu województwa. Szanowni Państwo, do naszego grona dołączą dziś dwie 

Radne Województwa Lubuskiego. Komisarz Wyborczy w Zielonej Górze, 

postanowieniem z dnia 19 października 2023 r., stwierdził wygaśnięcie mandatu 

Radnej Województwa Lubuskiego Elżbiety Anny Polak z powodu wyboru na Posła na 

Sejm Rzeczypospolitej Polskiej. Na wakujący mandat, postanowieniem Komisarza 

Wyborczego z dnia 20 października 2023 r., wstępuje Pani Alicja Makarska. 

Jednocześnie Komisarz Wyborczy w Zielonej Górze, postanowieniem z dnia 19 

października 2023 r., stwierdził wygaśnięcie mandatu Radnego Województwa 

Lubuskiego Stanisława Tomczyszyna z powodu wyboru na Posła na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej. Na wakujący mandat, postanowieniem Komisarza 
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Wyborczego z dnia 20 października 2023 r., wstępuje Pani Elżbieta Olga Polak. 

Warunkiem umożliwiającym objęcie mandatu przez radnego jest złożenie 

ślubowania. Przystąpmy zatem do złożenia ślubowania. Proszę wszystkich o 

powstanie. Proszę Radną Województwa Lubuskiego Panią Alicję Makarską o 

złożenie ślubowania poprzez odczytanie Roty ślubowania. 

Radna Województwa Lubuskiego Alicja Makarska składa ślubowanie. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję bardzo. Od tej chwili może Pani wykonywać obowiązki wynikające z 

mandatu Radnego Województwa Lubuskiego. Proszę Radną Województwa 

Lubuskiego Panią Elżbietę Olgę Polak o złożenie ślubowania poprzez odczytanie 

Roty ślubowania. 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Olga Polak składa ślubowanie. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję. Od tej chwili może Pani wykonywać obowiązki wynikające z mandatu 

Radnego Województwa Lubuskiego. Szanowni Państwo Radni, głosowania odbędą 

się przy wykorzystaniu systemu radni.info. Bardzo proszę, aby w czasie sesji 

Sejmiku nie wylogowywać się z systemu. Szanowni Państwo Radni, przechodzimy 

do sprawdzenia obecności. Proszę przejść do okna, w którym mają Państwo otwarty 

system radni.info. Rozpoczynam sprawdzanie obecności. Proszę kliknąć w pole 

„kworum”. Dziękuję. Stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa Lubuskiego, 

na sesji obecnych jest 28, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Jednocześnie informuję, że protokoły z LV, LVI i LVII sesji 

Sejmiku Województwa Lubuskiego zostały umieszczone w systemie radni.info. 

Protokoły przyjmiemy w końcowej części obrad sesji. Szanowni Państwo Radni, w 

czasie przerwy, przed punktem 5 porządku obrad sesji, w sali 108 odbędzie się 

posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Punkt 2. 

Przyjęcie porządku obrad sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Panie i Panowie Radni, otrzymaliście Państwo zaproszenie na sesję wraz z 

porządkiem obrad. Materiały i projekty uchwał, będące przedmiotem sesji, dostępne 

są w systemie radni.info. Szanowni Państwo, informuję, że chęć zabrania głosu 

będzie możliwa w momencie zarządzenia przeze mnie dyskusji. Jeżeli wyrażą 

Państwo chęć zabrania głosu, proszę kliknąć w pole „zabierz głos”. Głos będzie 

udzielony zgodnie z kolejnością zgłaszania. Jeżeli chcą Państwo zgłosić „wniosek 

formalny” bądź zabrać głos „ad vocem” w czasie dyskusji, proszę kliknąć w 

odpowiednie pole. Zabrać głos mogą Państwo dwukrotnie w jednej sprawie. Czas 

jednej wypowiedzi to maksymalnie 2 minuty. Czy mają Państwo wnioski do porządku 

obrad sesji? Jeżeli chodzi o głosowania, to wygląda to następująco: w momencie 

zarządzenia przeze mnie głosowania na ekranie wyświetlać się będzie temat, który 

będziemy głosować oraz podświetlą się pola wyboru: „za, przeciw, wstrzymaj się”. 

Klikając w odpowiednie pole, oddają Państwo głos. Szanowni Państwo, 

przechodzimy do głosowania. Porządek obrad poddaję pod głosowanie.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek:  

Za: 28, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad sesji został przyjęty. 

Przekazuję prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu – Panu Mirosławowi 

Marcinkiewiczowi. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Punkt 3. 

Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Szanowni Państwo, tak, jak ustaliliśmy wcześniej z 

Przewodniczącymi Klubów, interpelacje i zapytania składacie Państwo na piśmie i 

przesyłacie do Biura Sejmiku. W okresie międzysesyjnym do Biura Sejmiku, do dnia 
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6 listopada, wpłynęły następujące interpelacje/zapytania:  

• jedno Wiceprzewodniczącego Jerzego Wierchowicza w sprawie wsparcia 

finansowego Wielospecjalistycznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp.;  

• dwie Radnej Anny Synowiec w sprawie utrudnień jakie nadal napotykają 

pasażerowie w województwie lubuskim oraz podjęcia interwencji w tej sprawie, 

ustalenia zasadności rozwiązania umowy zawartej z POLREGIO S.A., ustalenia 

na jakim etapie jest realizacja deklaracji POLREGIO, dotyczącej inwestycji w tabor 

oraz zaplecze techniczne, wynikające z umowy z dnia 03 grudnia 2020 roku oraz 

planu naprawczego POLREGIO; współpracy jednostek zdrowia województwa, 

osób zatrudnionych bądź współpracujących z wyżej wymienionymi jednostkami z 

wymiarem sprawiedliwości w charakterze biegłych specjalistów, ewentualnie 

instytutu. 

Punkt 4. 

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Informacja została zamieszczona w systemie radni.info. Czy mają 

Państwo pytania dotyczące przedstawionej informacji? Proszę o zgłoszenia. Pani 

Anna Chinalska, proszę bardzo.  

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

Radna Województwa Lubuskiego Anna Chinalska: Szanowny Panie 

Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoka Rado, ja, podobnie jak Pani Ania 

Synowiec, tylko chciałam się odnieść do Apelu Rady Gminy Bytnica, jaki otrzymałam 

i jaki wpłynął do Zarządu Województwa Lubuskiego w sprawie opóźnień pociągu 

rannego o 6:50, tzw. „szkolnego”, bo młodzież nie zdąża na zajęcia. Druga sprawa – 

w tej samej kwestii – dotyczy tego, że ostatnio, od 13 listopada, jest nowy rozkład 

jazdy. I ten pociąg, który właśnie już jakby ten Apel nie dotyczy tego, bo ten pociąg 

został opóźniony i jest po 7:00 z Bytnicy, i młodzież ma tylko 23 minuty – jeżeli jedzie 

punktualnie – żeby dojechać do szkoły na przykład na ul. Botaniczną. W związku z 

tym jest za późno, bo wcześniejszy pociąg jaki jest tego kierunku, on o 6:00 już jest 
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w Zielonej, czyli ta młodzież też nie może dojechać. Więc mam pytanie na wniosek 

rodziców: czy nie można byłoby tak przesunąć tego kursu, żeby o 7:00 był w Zielonej 

Górze, a nie o 6:00 – tego wcześniejszego? Ja wiem, że to jest pytanie, które 

dotyczy planowania rozkładu jazdy, ale w tym roku jakoś cały czas zajmujemy się 

tym tematem i musimy ten problem po części rozwiązać, sprzyjająco jak najbardziej 

dla ludzi podróżujących, bo jest pewien problem. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Nie wiem czy odpowiedź padnie natychmiast, czy będzie 

na piśmie. Proszę, Panie Marszałku. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Marcin Artur Jabłoński: Panie 

Przewodniczący – sprawdzimy, rozważymy czy to jest możliwe. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję bardzo. Nie widzę innych zapytań. Wobec braku pytań i 

uwag uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Szanowni Państwo, w 

systemie radni.info zostały zamieszczone informacje na temat wdrażania programów 

współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej w latach 2014-2020 i 2021-2027 

oraz stanu wdrażania Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w województwie 

lubuskim. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionych informacji? 

Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W związku z tym przyjmujemy informacje. Szanowni 

Państwo, wobec porządku obrad, który jest zaplanowany, w tej chwili musimy odbyć 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Zdrowia – zapraszam 

członków Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych do sali 108. Ogłaszam przerwę do godz. 13:00. 

Informacje na temat wdrażania programów współfinansowanych ze środków Unii 

Europejskiej w latach 2014-2020 i 2021-2027 oraz stanu wdrażania Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych w województwie lubuskim stanowią załącznik nr 6 do 

protokołu. 

przerwa 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Wznawiam po przerwie obrady sesji.  
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Punkt 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

dofinansowanie robót budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy – 

druk nr 918/23. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę 

Przewodniczącego Pana Marka Cieślaka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Komisja 

zaopiniowała projekt pozytywnie. 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Proszę również o opinię Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych – Pani Przewodnicząca Anna Chinalska. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Anna 

Chinalska: Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Czy są wystąpienia klubowe? Proszę o zgłoszenia. Nie 

widzę. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały? Nie 

widzę. Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o dofinansowanie robót budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy 

– druk nr 918/23, poddaję pod głosowanie. Proszę, głosujemy.  

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Beata Paluch Słowińska: Jestem 

„za”. 

Radny Województwa Lubuskiego Marek Cieślak: Jestem „za”. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. 

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/900/23 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 6 listopada 2023 

roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie robót 

budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

Punkt 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  

o dofinansowanie robót budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy – 

druk nr 919/23. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Proszę o opinię Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący 

Marek Cieślak.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Opinia Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych – 

Przewodnicząca, Pani Anna Chinalska. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Anna 

Chinalska: Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Czy do projektu 
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uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Proszę o zgłoszenia. Nie 

widzę. Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o dofinansowanie robót budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy 

– druk nr 919/23, poddaję pod głosowanie.  

Za: 27, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/901/23 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 6 listopada 2023 

roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie robót 

budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

Punkt 7. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru delegatów do 

Zgromadzenia Ogólnego Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej – 

druk nr 920/23. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Zgodnie z § 13 ust. 1 Statutu Związku Województwa RP 

delegatami do Zgromadzenia Ogólnego Związku Województw są: Marszałek 

Województwa, Przewodniczący Sejmiku oraz dwóch radnych. W związku z 

wyborem Pana Marcina Artura Jabłońskiego na Marszałka Województwa Lubuskiego, 

zaszła potrzeba powołania nowego delegata w jego miejsce. W związku z 

powyższym podjęcie uchwały jest uzasadnione. Do zajęcia tego miejsca został 

zgłoszony Pan Grzegorz Michał Potęga. Czy Pan wyraża zgodę na kandydowanie? 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Grzegorz Michał Potęga: Tak, 

wyrażam zgodę. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Czy w tej sprawie są wystąpienia klubowe? Proszę o 

zgłoszenia. Nie widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi 

lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag, projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
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sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego Związku Województw 

Rzeczypospolitej Polskiej – druk nr 920/23, podaję pod głosowanie.  

Za: 20, przeciw: 0, wstrzymało się: 7.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/902/23 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 6 listopada 2023 

roku zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Punkt 8. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji stałych i 

Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – druk nr 921/23. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: W związku ze zmianami personalnymi w Zarządzie Województwa 

Lubuskiego oraz objęciem mandatów przez nowe Radne Województwa Lubuskiego, 

zaszła potrzeba dokonania zmian w składach komisji. Projekt rozumiem, że jest 

udostępniony. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Czy do projektu uchwały 

ktoś z Państwa Radnych ma pytania, uwagi? Nie widzę. Wobec tego projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji stałych i Komisji 

Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – druk nr 921/23, poddaję pod 

głosowanie. Rozumiem, że ta uchwała została upubliczniona? (głosy z sali) 

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Nie 

ma wpisanych nazwisk. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Czyli nie ma gotowej tej uchwały? 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Jest gotowa, ale niekompletna. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Przepraszam, miałem inną informację. Wobec tego wstrzymuję 

głosowanie. Zaraz to sprawdzimy.  
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Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Jan Kołodziej: Panie 

Przewodniczący, przed sesją zgłosiłem koleżankę do Komisji Rolnictwa i do Komisji 

Gospodarki, nie wiem czy tutaj to wszystko jest. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Zarządzam przerwę techniczną do ustalenia gdzie ta lista jest i 

zaraz się z nią wszyscy zapoznamy. 

przerwa 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Wznawiam obrady. Te kwestie obsady są niełatwe. Ja przeczytam 

po kolei składy poszczególnych komisji i proszę Państwa, którzy uczestniczą w tych 

komisjach, żeby ewentualnie dawali znak, że coś się nie zgadza w składzie komisji, 

szczególnie Przewodniczących też proszę.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz 

odczytuje załącznik do projektu uchwały – składy komisji stałych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Czy są uwagi?  

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Mam 

pytanie do Pana Przewodniczącego. Dobrym zwyczajem do tej pory było, że w 

komisjach Przewodniczący jest oczywiście z opcji rządzącej, a Wiceprzewodniczący 

z klubu opozycyjnego. I w przypadku Komisji Budżetu usłyszeliśmy kandydatury 

Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego należących do Platformy Obywatelskiej.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Ale to się nie zmieniło. Tu nie ma zmiany. Jest zmiana nazwiska, nie 

ma zmiany jakiejś przynależności organizacyjnej. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: To się 

zmieniło. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Nazwisko osoby się zmieniło. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: 

Dobrze, ale ja pytam o zwyczaj, który został rozumiem przerwany? 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Ja nie rozumiem o co chodzi, bo tutaj nic nie zostało przerwane. Do 

tej pory Przewodniczącym był Pan Marek Cieślak, Wiceprzewodniczącą była Pani 

Małgorzata Paluch-Słowińska. W tej chwili nastąpiła taka zmiana, że Panią 

Małgorzatę zastąpił Pan Sebastian Ciemnoczołowski. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Panie 

Przewodniczący, Pani Małgorzata jak było ustalane, wchodziła za zastępcę, była 

wtedy jeszcze w PiS-ie. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Beata Paluch-Słowińska: Nie, nie 

byłam w PiS-ie.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Pani Małgorzata zaprzecza temu, co Pan powiedział. (głosy z sali) 

Poproszę Panią Małgorzatę Gośniowską-Kolę o wniosek. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: 

Wniosek jest taki, że według mnie ten zwyczaj powinien być dochowany i stąd moja 

wątpliwość i zapytanie dlaczego nie jest? Nie będę historycznie pytała Panią Paluch-

Słowińską w jakich klubach była, bo to nie jest moją intencją. Pytanie: dlaczego ten 

zwyczaj nie istnieje? 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Do kogo Pani kieruje to pytanie, bo chciałbym, żeby ktoś 

odpowiedział, ja się nie czuję kompetentny. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Do 

Pana, Panie Przewodniczący, ktoś ustalał składy, wskazując nazwiska osób, które 

mają być Przewodniczącymi i Wiceprzewodniczącymi. Pan powinien wiedzieć kto to 

ustalał i stąd moje pytanie. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Przewodniczący Sejmiku lub zastępca prowadzący obrady nie 

ustala członków komisji. Zgłaszają to kluby poszczególne, dogadują się między sobą 

i w postaci głosowania ten skład jest ustalany. To jest moja wiedza na ten temat. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Pan 

Przewodniczący historycznie bardzo długo pełni tutaj funkcje samorządowe. Ja 

pytam od kiedy ten dobry obyczaj został przerwany, że wiceprzewodniczącym 

komisji jest osoba z klubu opozycyjnego? I zgodnie ze wszystkimi komisjami, ze 

składami, które Pan odczytał, taki zwyczaj istniał. W przypadku Komisji Budżetu 

rozumiem nie istnieje? 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Rozumiem. Dyskusję naszą również wysłuchuje Przewodniczący 

Sejmiku, siedzący tuż obok i mylę, że na kolejnym spotkaniu z Przewodniczącymi 

Klubów, temat zostanie „rzucony”. Zarekomenduję, żeby tak się stało i żeby został 

omówiony. To nie są moje kompetencje. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: 

Rozumiem, ale Pan Przewodniczący Sejmiku siedzi metr od Pana i wobec tego ja 

zadam Panu Przewodniczącemu to pytanie. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Ale jeszcze raz powtarzam, że żaden Przewodniczący czy zastępca 

Przewodniczącego nie ustala składów komisji. To Państwo za chwilę ustalicie. Na 

mocy rozumiem uzgodnień i zgłoszeń, które padły, pozwoliłem sobie pozapisywać te 

zmiany i przeczytałem przed chwilą Państwu proponowany skład po to, żebyśmy 

mogli to przegłosować. Jeżeli Państwo sobie życzycie, ja mogę jeszcze raz 

przeczytać poszczególne składy komisji, które – jeżeli wszyscy Państwo Radni 

przegłosujecie większością – będą obowiązywały. Czy mam przeczytać raz jeszcze 

te składy? 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Myślę, 

że to jest zbędne, Panie Przewodniczący. My rozumiemy doskonale intencje Pana. 

Dziękuję. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Pytanie? 

Radna Województwa Lubuskiego Helena Hatka: Ja nie wiem, może zamyśliłam 

się, ale nie usłyszałam składu Komisji Rewizyjnej. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Komisja Rewizyjna osobną uchwałą jest powoływana. Nie dotyczy to 

Komisji Rewizyjnej. Szanowni Państwo, rozumiem, że jesteśmy gotowi do 

przegłosowania? Nie muszę czytać jeszcze raz? Czekam tylko na jakikolwiek sygnał. 

Jeżeli trzeba, to przeczytam raz jeszcze. Nie ma takiej potrzeby? Przechodzimy do 

głosowania. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji 

stałych i Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – druk nr 921/23, 

poddaję pod głosowanie. Proszę o dokonanie głosowania. Dziękuję. 

Za: 25, przeciw: 0, wstrzymało się: 3.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

Uchwała Nr LVIII/903/23 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 6 listopada 2023 

roku zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji stałych i Komisji Rewizyjnej 

oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Ja mam pytanie, takie 

formalne, Panie Przewodniczący. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Formalne pytanie – proszę. 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Zgodnie z zapisami 

Statutu, radny może pełnić funkcję przewodniczącego albo wiceprzewodniczącego 

tylko jednej komisji stałej. My mamy taką sytuację, że dwóch radnych pełni podwójne 

role. Więc trzymamy się Statutu, nie trzymamy się Statutu? Zapis czytam literalnie: 

radny może pełnić funkcję przewodniczącego lub wiceprzewodniczącego… 

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: 

Przykłady proszę podać. 
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Radna Województwa Lubuskiego Anna Chinalska: Chyba to dotyczy komisji 

doraźnej. 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Nie doraźnej. Doraźne 

pracują tak samo. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Którą komisję Pani Radna ma na myśli? Komisja doraźna nie jest do 

tego liczona – to jest komisja doraźna. Jakie komisje ma Pani na myśli i jaką osobę?  

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: W tej chwili dyskusja się 

tutaj toczyła czy Wiceprzewodnicząca Komisji Edukacji może być 

Wiceprzewodniczącą Komisji Klimatu? Więc ja odpowiadam, że nie może. Czy jest 

inny radny, który pełni dwie funkcje, to Państwo Radni musicie się sami odezwać. 

(głosy z sali) Ja rozumiem, ale pracujemy nad Statutem dzisiaj prawdopodobnie, 

więc trzymajmy się już tych zapisów, bo to zaczyna być denerwujące – ten bałagan 

na sesji. (głosy z sali) Doraźna ma status komisji stałej i działa w oparciu… Ja 

Państwu zaraz odczytam ten zapis. Proszę Państwa, nie może być tak, że nie znamy 

Statutu. (głosy z sali) „Do zasad organizacji wewnętrznej i trybu pracy komisji 

doraźnej, stosuje się odpowiednio postanowienia rozdziału VI Statutu” – co oznacza, 

że funkcjonujemy w komisjach doraźnych jak w komisji stałej. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję za Pani uwagę – odnotowujemy to. Ja w tej chwili nie będę 

tego rozstrzygał. Poproszę o stanowisko radcy prawnego. W tej chwili uchwałę 

przegłosowaliśmy. Nie będziemy czytać w tej chwili Statutu. Jeżeli będzie jakaś 

uwaga w tym zakresie – wprowadzimy zmiany. Ja poczekam na opinię radcy 

prawnego w tej sprawie. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: A tej opinii nie można teraz 

wysłuchać, Panie Przewodniczący? Jest Pani na sali. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Ale konkretnie. Jaka komisja? Proszę zadać pytanie, bo w ten 

sposób się nie da pracować. Ja nie wiem jakie pytanie mam zadać w tej chwili Radcy 

Prawnemu. Ja odsłucham zgłoszenie Pani Radnej Mrozek i na tej podstawie skieruję 
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pytanie. Jeżeli kolega Kościk jest w stanie w tej chwili to pytanie sformułować, proszę 

uprzejmie. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Pytanie stosunkowo proste. 

Czy jedna z naszych koleżanek może pełnić jednocześnie funkcję 

wiceprzewodniczącej w dwóch komisjach – w komisji tzw. zwykłej, czyli Komisji 

Edukacji i w komisji doraźnej? 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Czy możemy uzyskać odpowiedź? Proszę Pani Mecenas. 

Radca Prawny Beata Gandecka: W związku z tym, że do komisji doraźnych 

stosujemy przepisy dotyczące komisji stałych, więc tutaj Pani Radna ma rację, że nie 

powinno być tak, żeby jedna osoba była w dwóch komisjach przewodniczącym bądź 

wiceprzewodniczącym, więc do Komisji Klimatu trzeba ustalić innego 

wiceprzewodniczącego. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Rozumiem. W związku z tym, proszę uprzejmie, żeby na mocy 

rozmów między, może, szefami kubów, ustalić takie osoby, które nie będą 

powodowały kolizji. Proszę. 

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: 

Dziękuję bardzo. W następnym punkcie jest projekt uchwały dotyczącej doraźnej 

Komisji ds. Klimatu, gdzie są tak zaproponowane zmiany, żeby nie było właśnie takiej 

sytuacji. Dziękuję bardzo. 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Panie Przewodniczący, 

proszę o głos. Za chwilę będziemy procedować nad tym, żeby komisja doraźna stała 

się komisją stałą – Komisja Klimatu, która ma charakter komisji doraźnej, w myśl 

aktualizowania Statutu, stanie się komisją stałą. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Ale nie przyjęliśmy jeszcze tego Statutu. Proszę nie wyprzedzać, bo 

to nie ma sensu. 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Ale nie będziemy się cofać. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Ale my działamy zgodnie z prawem. Pan Sebastian Ciemnoczołwski. 

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Ja 

jednak może postaram się uspokoić. Ponieważ Pani Mecenas przyznała rację Pani 

Radnej, że nie ma znaczenia czy to jest komisja doraźna, czy komisja stała, a więc 

niezależnie czy Komisja Klimatu jest komisją doraźną czy stałą, kluby zaproponowały 

pewne zmiany w komisjach, między innymi nasz klub, także w komisji doraźnej. I 

zaraz ta komisja doraźna, jeżeli Państwo Radni tak zagłosujecie w następnym 

punkcie, będzie miała taki skład, który będzie zgodny ze Statutem. 

Punkt 9. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji doraźnej 

ds. Klimatu – druk nr 922/23. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Na podstawie podanych podstaw prawnych komisja będzie 

pracowała w składzie następującym. (głosy z sali) Przewodnicząca Komisji 

Małgorzata Paluch-Słowińska, Wiceprzewodniczący Komisji Bogusław Motowidełko. 

Członkowie Komisji: Haręźlak Wioleta, Jabłoński Marcin, Maciuszonek Wacław. Czy 

w tej sprawie są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z 

Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W związku 

z tym poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

powołania Komisji doraźnej ds. Klimatu – druk nr 922/23. Proszę o oddawanie 

głosów. Dziękuję. 

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 2. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Uchwała Nr LVIII/904/23 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 6 listopada 2023 

roku zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji doraźnej ds. Klimatu stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 
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Punkt 10. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu 

Województwa Lubuskiego – druk nr 912/23. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Szanowni Państwo, w kwietniu 2023 r. Sejmik podjął uchwałę w 

sprawie zmian w Statucie Województwa Lubuskiego. W czerwcu do 

Przewodniczącego Sejmiku wpłynęło pismo od Prezesa Rady Ministrów zawierające 

uwagi do projektu uchwały w sprawie zmian Statutu. Na sesji 11 września br. podjęta 

została uchwała Sejmiku w sprawie zmian Statutu uwzględniająca wszystkie uwagi 

zawarte w piśmie Prezesa, która została ponownie wysłana celem uzgodnienia z 

Prezesem Rady Ministrów. Dnia 5 października 2023 r. Prezes Rady Ministrów 

poinformował pismem, iż przedłożony projekt zmiany Statutu Województwa 

Lubuskiego można uznać za uzgodniony. Stąd dzisiejsza uchwała. W materiałach dla 

radnych te zmiany, które są wprowadzane w Statucie są zapisane. Więc każdy z 

Państwa Radnych miał okazję zapoznać się z nimi. Czy są wystąpienia klubowe? Nie 

widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Pani 

Aleksandra Mrozek, proszę bardzo. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Ponieważ pracujemy nad 

aktualizacją Statutu, chciałabym się odnieść właśnie do zapisów dotyczących komisji 

stałych i komisji doraźnych. Powiedzieliśmy dzisiaj, że doraźna komisja, przywołując 

odpowiedni paragraf, działa w oparciu o zapisy dotyczące stałych komisji. A te zapisy 

dotyczące stałych komisji mówią m.in. o tym, że posiedzenia komisji stałych 

odbywają się co najmniej raz na dwa miesiące. Jeżeli czytam to spójnie, to 

rozumiem, że komisja doraźna miała też obowiązek takiego spotykania się raz na 

dwa miesiące. Skoro nie było takich posiedzeń, a nie będąc w tej komisji jestem 

żywo zainteresowana tym, co powinno być debatowane na takich komisjach, pytam 

Przewodniczącego Sejmiku o to, jak był sprawowany nadzór? Jeżeli czytam zgodnie 

z tym, co przed chwilą przedstawiłam – doraźne pracują na zasadzie tak jak komisje 

stałe, a stałe, powtarzam, mają obowiązek spotykania się raz na dwa miesiące. Co to 

oznacza? To oznacza, że komisja, która nie pracowała zgodnie z zapisami – 
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przypomnijmy, że przewodniczący komisji doraźnej jak i komisji stałej pobiera 

określone wynagrodzenie w wysokości 20% diety. Druga rzecz, mamy w komisjach 

zmiany. Zmiany m.in. w Statucie, które teraz procedujemy. Komisja Współpracy 

Zagranicznej i Promocji Województwa działa w szczególności w zakresie, i tu jedno z 

tych działań, to jest współpracy zagranicznej województwa. Dzisiaj dodajemy zdanie: 

„w tym możliwości udziału przedstawicieli komisji w oficjalnych delegacjach do 

regionów zaprzyjaźnionych”. Jak to się miało do praktyk, kiedy bez tego zapisu 

uczestniczyli w tych wyjazdach członkowie tejże komisji? Mam też pytanie dotyczące 

zmiany… 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Przepraszam, Pani Radna. Mam serdeczną prośbę do Pani. Może 

przypomnę, że w tej chwili procedujemy uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

przyjęcia Statutu. Rozumiem Pani uwagi do pracy komisji, ale nie widzę tu związku 

ze Statutem. To są rzeczy, które można odnotować, ale mam wrażenie, że nie w tym 

punkcie. W tej chwili mamy Statut, który został zmieniony, również w wyniku uwag, 

które zostały oficjalnie do tego zgłoszone. Statut został przyjęty, zaakceptowany 

przez Prezesa Rady Ministrów. I w tym momencie my, jako radni, jako ostatni krok 

powinniśmy to przegłosować. Przynajmniej ja mam takie wrażenie, że Pani nie 

zgłasza uwag. Zresztą uwagi do tego Statutu są w tej chwili o tyle niezasadne, że w 

takim kształcie w jakim przyjął to Pan Prezes Rady Ministrów, my jesteśmy 

zobowiązani to przegłosować. Prosiłbym Panią uprzejmie, żeby ewentualne uwagi o 

pracach komisji, inne tego typu uwagi, żeby Pani zgłosiła w punkcie „sprawy różne”, 

udzielę Pani głosu. W tej chwili skupmy się na zapisach, które mamy w tej chwili 

przyjąć. 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Dziękuję. Ale to wobec 

tego mamy… 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Pani czas minął. 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Ale drugi czas poprosiłam. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Ale czy Pani będzie mówiła o Statucie? 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Tak. Panie 

Przewodniczący, mam pytanie odnośnie Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki. 

Ta nowa zmiana, którą wprowadzamy, to jest dopisanie do zadania jakim jest: 

określanie kierunków rozwoju turystyki – „współpracy z organizacjami działającymi w 

obszarze turystyki”, dodane jest zdanie. Mam pytanie do tych zmian, które zostają 

wprowadzone. Jaki ma cel dopisanie „współpracy z organizacjami działającymi w 

obszarze turystyki”, skoro Sejmik nie wyegzekwował nawet kierunków rozwoju 

turystyki? 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Rozumiem. Proszę Przewodniczący Komisji Statutowej, Pan 

Sebastian Ciemnoczołowski.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: 

Pani Synowiec się zgłaszała w tej sprawie. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Proszę bardzo. 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Szanowni Państwo, my 

jesteśmy w procedurze po zatwierdzeniu projektu przez Prezesa Rady Ministrów. I 

chciałabym powiedzieć, że w trakcie procedowania Komisji Statutowej każda z 

komisji dostała prośbę o wskazanie uwag do projektu. Głosowaliśmy projekt, który 

później wysłaliśmy do Rady Ministrów. My jesteśmy na etapie, kiedy Prezes Rady 

Ministrów zatwierdził ten projekt. I ten czas, kiedy radni mogli składać uwagi w mojej 

ocenie minął. Ja też jestem zaskoczona i bardzo proszę wszystkich 

Przewodniczących Klubów o ustosunkowanie się do tego, jaki zarzut dzisiaj padł 

Pani Radnej dotyczący pracy komisji, w której wszyscy radni, wszystkich opcji 

politycznych pracują. Dlatego, że mam takie wrażenie, że dzisiaj jest jakieś 

polowanie na Statut, na radnych. Z uwagi na to, że termin, o którym Pani Radna 

mówiła, a temat, który Pan Przewodniczący chce przenieść do spraw różnych, 

dotyczy terminu instrukcyjnego. I to, co Pani Radna dzisiaj mówi, odbieranie jakiś 
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diet, dodatków, za to, że się komisje nie spotykają, nie ma nic wspólnego z tym, co 

faktycznie nas spotyka w życiu. Na przykład, jestem Przewodniczącą Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, i Pani Radna Mrozek proponuje, żebym ja bez wniosku i petycji, 

po prostu ustalała terminy posiedzeń komisji. Chciałabym też powiedzieć, że część 

komisji, tak jak moja komisja, wszyscy radni to potwierdzą, którzy są członkami mojej 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, pracujemy też mailowo. Nie wiem czy Pani Radna 

będzie nas też z tego tytułu rozliczała. Ja bardzo proszę, żeby ten temat omówić na 

kolejnej sesji Sejmiku, żebyśmy mogli się dobrze przygotować, skoro po prostu 

jesteśmy tutaj lustrowani przez Panią Radną. Natomiast proszę o zakończenie 

dyskusji, z uwagi na to, że tak naprawdę rozmawiamy teraz o uwagach, które Pani 

Radna po prostu miała okazję wielokrotnie zgłosić. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. (głosy sali) Nie udzielam Pani głosu. Powiedziała Pani to, 

co miała Pani powiedzieć. W tej chwili jesteśmy w punkcie, kiedy mamy przyjąć 

uchwalę w sprawie przyjęcia Statutu Województwa Lubuskiego – druk nr 912/23. 

Widziałem, że klubowych wystąpień nie ma. Czy są jeszcze jakieś pytania lub uwagi 

Państwa? Pan Sebastian Ciemnoczołowski. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Ja 

jako Przewodniczący Komisji chciałem tylko wyjaśnić rzecz oczywistą. Komisja 

doraźna, Komisja Statutowa właśnie została powołana po to i pracowała wiele 

miesięcy nad tymi zmianami, w takim składzie w jakim pracowała, gdzie każdy z 

klubów miał szansę delegować swoich przedstawicieli i każdy z nich brał czynny 

udział i wnosił swoje uwagi. Kilkukrotnie były te projekty opiniowane z Prezesem 

Rady Ministrów. Większość rzeczy to były zmiany związane z obowiązującymi 

różnymi przepisami, które po prostu w praktyce się zmieniają i uchwałodawca różne 

zmiany w ustawach wprowadza. Dodatkowo wprowadziliśmy swoje propozycje, które 

miały usprawnić prace Sejmiku. Nie po to powołuje się takie komisje, żebyśmy teraz 

jako wielka komisja, czyli Sejmik, debatowali na nowo w tych samych sprawach. Co 

do punktu, o który się zapytała Pani Przewodnicząca, czyli skąd się wzięły zapisy w 

Komisji Edukacji, np. „określenie kierunków rozwoju turystyki i współpracy z 

organizacjami działającymi w obszarze turystyki”, to ja sobie pozwolę na następnym 



21 

 

Sejmiku przedstawić pismo Pani Radnej Mrozek, która sama zgłosiła taką propozycję 

i z przyjemnością ją przyjęliśmy. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Szanowni Państwo, mam wrażenie, że jesteśmy gotowi do 

przegłosowania. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Statutu Województwa Lubuskiego – druk nr 912/23. Proszę o 

głosowanie. Dziękuję. 

Za: 25, przeciw: 0, wstrzymało się: 2. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Uchwała Nr LVIII/905/23 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 6 listopada 2023 

roku zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu Województwa Lubuskiego 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Punkt 11. 

Przyjęcie protokołów z LV, LVI, LVII sesji Sejmiku. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Przypominam, że protokoły są dostępne do wglądu w systemie 

radni.info. Od czasu udostępnienia tychże protokołów, nie zostały zgłoszone przez 

Państwa uwagi. W związku z powyższym pod głosowanie poddaję przyjęcie 

protokołu z LV sesji Sejmiku. Proszę o głosowanie. Dziękuję. 

Za: 24, przeciw: 0, wstrzymało się: 3. 

Stwierdzam, że protokół z LV sesji Sejmiku został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu z LVI sesji Sejmiku. Proszę o 

głosowanie.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Jestem „za”. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. 
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Za: 23, przeciw: 0, wstrzymało się: 4. 

Stwierdzam, że protokół z LVI sesji Sejmiku został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Poddaję pod głosownie przyjęcie protokołu z LVII sesji Sejmiku. Proszę o 

głosowanie. Dziękuję. 

Za: 22, przeciw: 0, wstrzymało się: 5. 

Stwierdzam, że protokół z LVII sesji Sejmiku został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Punkt 12. 

Sprawy różne. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Szanowni Państwo, w terminie 15-16 grudnia br. w Ośrodku 

Wypoczynkowym "Leśnik" w Łagowie Lubuskim odbędzie się szkolenie Radnych 

Województwa Lubuskiego. Tematem wiodącym będzie projekt budżetu Województwa 

Lubuskiego na 2024 r. O szczegółach zostaną Państwo poinformowani w 

najbliższym czasie. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawach 

różnych? Proszę o zgłoszenia. Pani Aleksandra Mrozek, proszę bardzo. Proszę o 

mikrofon.   

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: … Komisji doraźnej ds. 

Statutu. Liczę na to, że Pan tego maila mi pokaże, o takim brzmieniu, bo to jest 

nieprawdą, co Pan powiedział. Do Pani Radnej Synowiec. Pani Radna, ja nikogo nie 

rozliczam, ja tylko uważam, że powinien być przestrzegany w stosunku do 

wszystkich Statut. Jeżeli nieobecność na sesji czy komisji wymaga 

usprawiedliwienia, to nie godzę się z tym, że komisje, które mają obowiązek 

pracować co najmniej raz na dwa miesiące, nie pracują. A propos dzisiejszej sesji, to 

chciałam powiedzieć, że tak naprawdę, oczywiście większość zawsze ma rację, a 

więc ten mój wniosek nie miałby szans powodzenia. Ale dzisiejsza sesja, Panie 

Przewodniczący, dyskwalifikuje Pana, to niemożliwością jest, żeby zaprosić gości i 

radnych, rozpocząć sesję z godzinnym opóźnieniem, po czym po pół godzinie 

kolejne przerwy. Albo mamy koncepcję i wiemy jak organizujemy Sejmik i pracę 
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Sejmiku, albo wystawiamy wszystkich radnych na pośmiewisko, bo dzisiejsza sesja 

jest tego dowodem. I nie ważne czy się Pani Radnej będzie podobać moja ocena, 

czy nie będzie, to ja ją wyrażam wprost i odważnie. Tak funkcjonować Sejmik nie 

powinien. I ostanie pytanie, pytanie do Pana Marszałka. Panie Marszałku, czy jest 

szansa, że za praktycznie tydzień, poznamy projekt budżetu województwa? Czy jest 

szansa spotkania się, czy to w ramach klubu, czy indywidualnie, żeby jeszcze 

dopytać, a nie potem z tym gotowym projektem na nowo próbować go porządkować? 

Była taka praktyka dwa lata wstecz, trzy, że była szansa spotkania się z Zarządem 

Województwa po to, żeby te wnioski, które składamy jeszcze raz uargumentować, 

podyskutować, być może znaleźć złoty środek. Na tym mi bardzo zależy. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję bardzo. Głos oddaję Panu Marszałkowi. Czy coś się 

dowiemy więcej, bo rozumiem, że 15-16 termin jest podany, ale jeżeli Pan Marszałek 

byłby uprzejmy jeszcze coś dodać. Proszę bardzo. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Marcin Artur Jabłoński: Panie 

Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, jedno z drugim nie jest bezpośrednio związane. 

Rozumiem, że to szkolenie ma się odbyć i uważam, że to dobry pomysł. Budżet 

zostanie przygotowany, jeśli chodzi o jego projekt w terminie do 15 listopada i 

przekazany na czas Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Czy możliwe będzie odbycie 

spotkań z Państwem? Przyjmuję postulat, odpowiemy według możliwości. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś sprawy różne? Pani Anna Synowiec. 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Powiem w ten sposób – to, że 

dyskutujemy uznaję za coś pozytywnego, natomiast mam takie wrażenie, że Pani 

Radna Mrozek stawia się w takiej funkcji, że Pani jakby zwraca uwagę, ale jeżeli ktoś 

Pani zwróci uwagę albo ma inne zdanie niż Pani Radna, to już jest problem. Proszę 

nie przyjmować tych moich uwag osobiście, natomiast ja odebrałam Pani wypowiedź 

na temat tego jak często komisje się spotykają, jako taką formę ataku. Ale gdyby 

Pani wiedziała jak pracowaliśmy w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, jak często się 

spotykaliśmy, ile dostawaliśmy e-maili od Pani, która skargę złożyła, to ja nie wiem, 



24 

 

czy ja bym w takim razie musiała dostać dziesięciokrotność dodatku. I myślę, że 

byłoby za mało, bo mogę Pani pokazać ile mam e-maili – kilkadziesiąt w tej sprawie 

akurat. Więc chciałabym, żeby Pani, po prostu personalnie, indywidualnie się nie 

odnosiła. Myślę, że dobrym pomysłem byłoby, żeby na naszym szkoleniu, Panie 

Przewodniczący, omówić wszystkie wątpliwości dotyczące Statutu, żeby Państwo 

Radni zgłosili e-mailowo pytania do Pani Mecenas, która również na tym szkoleniu 

mogłaby się pojawić i wtedy może nie dochodziłoby do takich utarczek publicznych, 

bo to jest dla mnie kompromitujące czasami. Także Państwo chcą czytać jakby 

literalnie. Ja nie będę się tutaj odnosić do uwag Pani Radnej, bo Pani oczywiście ma 

prawo do ich wygłaszania, ale odebrałam je osobiście, bo jestem Przewodniczącą 

Komisji. Zawsze zachowujemy wszystkie terminy, pomimo tego, że są to terminy 

instrukcyjne. I jak Pani dobrze zna Statut, to chciałabym, żeby Pani znalazła w tym 

Statucie jakie są konsekwencje niedochowania tych terminów, bo to co Pani 

proponuje nie jest zgodne ze Statutem. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Szanowni Państwo, wobec tego ja bardzo proszę, 

przyjęliśmy nowy Statut, tekst jednolity myślę, że niebawem się ukaże na naszym 

portalu radni.info. Proszę uprzejmie o uwagi, pytania, przede wszystkim pytania, do 

których się będzie Pani Mecenas mogła ustosunkować. Pan Sebastian 

Ciemnoczołowski.  

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: 

Dziękuję. Ja ma sprawę techniczną. Bardzo proszę, żeby po obiedzie Klub Platformy 

Obywatelskiej zebrał się w sali 108. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Pani Wioleta Haręźlak. 

Radna Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Ja bym prosiła Panią Radną 

Annę Synowiec o mniejsze nerwy, mniejsze napięcie, bo tak naprawdę po to tutaj 

przychodzimy, żeby rozstrzygać różne spory, ale żeby też odpowiadać sobie na 

pytania. Ja rozumiem, że Pani może mieć wrażenie takie bardzo subiektywne, jeśli 

chodzi o wypowiedzi radnych, natomiast myślę, że ma Pani takie same prawa i 
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obowiązki jak każdy z nas. Szanowni Państwo, przyjęliśmy Statut Sejmiku i myślę 

sobie, że to jest ten dokument, który zobowiązuje nas do utrzymywania w mocy 

wszystkich zapisów, które zostały tam zawarte, które wcześniej budziły kontrowersje, 

pytania i niepotrzebne spory. Jeżeli teraz proponuje się nam, abyśmy na tej naradzie 

wyjazdowej rozmawiali o tym, na ile te wszystkie zapisy są właściwe, to ja nie 

rozumiem w ogóle po co my przyjmowaliśmy ten dokument. Dla mnie zapisy 

wcześniejsze, które były już zawarte w Statucie były absolutnie właściwe i 

miarodajne. Natomiast zapis, który został poprawiony a związany ze zwoływaniem 

sesji nadzwyczajnej, myślę, że absolutnie wyczerpuje to wszystko, co budziło tyle 

emocji i niepotrzebnych dyskusji. Szkoda tylko, że sam Pan Minister musiał się tym 

zająć. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Zgodnie z procedurą Statut jest uzgadniany nie z 

Ministrem a z Prezesem Rady Ministrów. Proszę bardzo, ale krótko poproszę. Pani 

Anna Synowiec, ad vocem. 

Radna Województwa Lubuskiego Anna Synowiec: Może mam ekspresyjny 

sposób mówienia, to wynika też z zawodu jaki pełnię, po prostu tak przemawiamy. 

Jeżeli za bardzo, to przepraszam. Procedura uzgadniania Statutu z Prezesem Rady 

Ministrów wynika z przepisów prawa, a nie z tego, że Sejmik tak zadecydował. 

Natomiast ja mam wrażenie, że po doświadczeniu wielu sesji Sejmiku, również z 

Panią Przewodniczącą Haręźlak, było wiele wątpliwości. Nie wiem czy Pani pamięta, 

były też wątpliwości ostatnio, dotyczące zamykania listy osób w sytuacji, jeżeli 

którykolwiek z radnych poprosi o jej zamknięcie – w którym momencie ma 

Przewodniczący zamknąć tę listę. Nie wiem czy Państwo to pamiętają? Więc bardzo 

jednak zachęcam wszystkich, jeżeli są jakieś wątpliwości dotyczące stosowania 

Statutu, a nie jego brzmienia, to jednak uważam moją prośbę za właściwą. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję bardzo. Mam wrażenie, że potrzebne jest jednak spotkanie 

i rozmowa właśnie na ten temat między innymi Statutu, tutaj ta wymiana zdań o tym 

wyraźnie świadczy. Pan Bogusław Motowidełko, proszę uprzejmie. 
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Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Motowidełko: Dziękuję uprzejmie. 

Wyszła Pani Aleksandra Mrozek – z jej wypowiedzią w pełni się zgadzam, natomiast 

użyła takich słów, że „większość ma zawsze rację”. Pani Aleksandro, do końca nie 

mogę się z tym zgodzić, bo jak Pani wie, w tym przypadku, który Pani poruszyła, to 

niekoniecznie ma rację, może co najwyżej tylko przegłosować poprzez większość. A 

Pani Radnej na koniec za te dodatkowe, można powiedzieć, informacje w zakresie 

funkcjonowania Statutu też dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Pani Małgorzata Gośniowska-Kola, proszę bardzo. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: 

Dziękuję. Proszę Pana Przewodniczącego o podanie terminu kolejnej sesji Sejmiku. 

To jest jedna prośba. A druga to, z doświadczenia poprzedniego pamiętam, że 

zazwyczaj było tak, że Przewodniczący Klubów spotykali się w kwestiach 

dotyczących uzgodnień składu poszczególnych komisji. Takiego spotkania przed 

dzisiejszym Sejmikiem nie było. Moje pytanie – dlaczego, Panie Przewodniczący? 

Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Na pierwsze pytanie to zaraz Pani usłyszy termin, jeżeli dojdę do 

tego punktu, na razie udzielam głosu innym, zaraz powiem kiedy będzie kolejna 

sesja Sejmiku. Z kolei dlaczego nie nastąpiły takie uzgodnienia, to ja się Pani 

zapytam: dlaczego Pani nie uczestniczyła w takich uzgodnieniach? Ja nie jestem 

szefem klubu, więc trudno mi do tego się ustosunkowywać. (głosy z sali) Ale może 

Pani uzgadniać z klubami, przecież tak pracujemy jako radni. Ja różne rzeczy 

uzgadniam z radnymi. Dziwię się, że Pani pyta Przewodniczącego Sejmiku dlaczego 

nie ma spotkania klubów. Ma prawo Pani się spotykać. 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Panie 

Przewodniczący, moje pytanie jest proste – Przewodniczący Sejmiku organizował 

spotkania Przewodniczących Klubów przed każdą sesją. Dzisiaj były podane 

kandydatury składów poszczególnych komisji. Rozumiem, że takie spotkania 

wcześniej były organizowane, a przed dzisiejszą sesją nie. Pytanie brzmi prosto i 
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jasno: dlaczego takie spotkanie z Przewodniczącymi Klubów nie było 

zorganizowane? I to jest pytanie do Pana Przewodniczącego Sejmiku, siedzi obok 

Pana.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Na moją wiedzę wszystkie osoby, które chciały w jakiś 

sposób zmienić pracę w komisjach, zmienić dla siebie komisję, zgłaszały i zostało to 

dokonane. Jeżeli będą kolejne zmiany, zachęcam Panią, żeby zgłosić to do Biura 

Sejmiku, na pewno to zostanie uwzględnione, nie ma powodów, żeby to nie 

nastąpiło. Szanowni Państwo, kolejna zwyczajna sesja Sejmiku odbędzie się… 

Radna Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Ja przepraszam bardzo, 

chciałam zabrać głos, jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Nie widzę zgłoszenia. 

Radna Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Bo wyłączyłam komputer. Ale 

Pan mnie widzi, ja się zgłaszam. Panie Przewodniczący, Pan nie rozumie albo Pan 

nie chce rozumieć o co chodziło Pani Małgorzacie Gośniowskiej-Koli.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Nie udzielam Pani głosu. 

Radna Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Chcemy zapytać jako radni… 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Nie udzielam Pani głosu. Proszę uprzejmie, żeby Pani umożliwiła 

prowadzenie tej sesji. To ja udzielam głosu. Czy Pani zrobiła zgłoszenie do zabrania 

głosu w sprawach różnych? 

Radna Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy Pan mnie widzi, czy ja 

jestem niewidoczna? 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Jeżeli Pani zauważyła pracujemy elektronicznie i odbywa się… 
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(głosy z sali) Rozumiem, że chce Pani zabrać głos w sprawach różnych? Proszę o 

potwierdzenie. 

Radna Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Tak, chcę zabrać głos w 

sprawach różnych. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Proszę uprzejmie, udzielam Pani głosu. 

Radna Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szkoda, że to musiał być taki 

prolog przy tym. Szanowni Państwo, dobrym zwyczajem było spotykanie się z 

Przewodniczącym przed każdą sesją. Na spotkanie z Przewodniczącym przychodzili 

Przewodniczący wszystkich klubów. Te wszystkie sprawy, które dotyczyły porządku 

obrad były tam omawiane, jak również mogliśmy też mieć czas na to, żeby 

powiedzieć o tym, co chcielibyśmy jako kluby wnieść również w poszczególne 

uchwały, jeśli chodzi chociażby o składy komisji. Dlatego też, ponawiam to pytanie do 

Przewodniczącego Wacława Maciuszonka. Czy Przewodniczący Sejmiku będzie 

organizował takie spotkania, gdzie moglibyśmy te wszystkie sporne kwestie 

rozstrzygnąć przed obradami Sejmiku? Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Pan Przewodniczący Wacław Maciuszonek. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Nic się nie zmieniło. Ponieważ było bardzo mało punktów na tę sesję, w między 

czasie Wszystkich Świętych, nie mogę spotkania prowadzić zdalnie, bo mam słabe 

połączenie, być może, że to się zmieni już niedługo. Osobiście nie mogłem być i 

uznałem, że w tym wypadku, przed tą sesją, takiego spotkania być nie musi. 

Natomiast oczywiście przed każdą następną sesją takie spotkanie będzie. Z tym, że 

jak ktoś chce dziurę znaleźć w całym, to zawsze znajdzie, bo albo było za późno, 

albo było za wcześnie, kiedy bym nie organizował. Jeżeli robimy to przed 

ogłoszeniem sesji w poniedziałek, to nie możemy jeszcze o wielu rzeczach 

rozmawiać, jeżeli rozmawiamy w piątek, przed samą sesją to znowu za późno. Ale to 

też jest okazja, żeby porozmawiać i wyjaśnić sobie 15 grudnia, żebyśmy to mieli 

jednoznacznie, tak jak wszyscy chcą. Będę takie spotkania organizował. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Dziękuję. Nie widzę innych zgłoszeń.  

Punkt 13. 

Zamknięcie obrad LVIII sesji Sejmiku. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław 

Marcinkiewicz: Szanowni Państwo, kolejna zwyczajna sesja Sejmiku odbędzie się 

27 listopada 2023 r. o godz. 11:00. Szanowni Państwo, zamykam obrady LVIII 

zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2018-2024. Dziękuję 

Radnym, Parlamentarzystom, zaproszonym gościom za udział w jej obradach.  

Protokół sporządziły: 

Daria Machniak 

Małgorzata Pieczyńska 

Ewa Węgierkiewicz-Bieniarz 

Obrady prowadzili: 

Przewodniczący Sejmiku              Wiceprzewodniczący Sejmiku 

Wacław Jan Maciuszonek                   Mirosław Marcinkiewicz 
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